
PROTOKÓŁ   Nr   XXXII/2013
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu

22  sierpnia  2013 r.
====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.   
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1
oraz 
Sołtysi zgodnie z lista obecności. 
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2
Zaproszeni goście zgodnie z listą
                                                            Lista stanowi zał. Nr 3.

Porządek posiedzenia :

1.  Otwarcie 
2.  Informacja na temat zaawansowania budowy  oczyszczalni.
3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

  4.  Interpelacje radnych
  5.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

6.  Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013 roku.
7.  Informacja z przygotowania do rozpoczęcia roku szkolnego
8.  Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach :
    1/ zmian Gminnego Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
        na terenie gminy Wijewo w 2013 roku.
    2/ podjęcia partnerskiej współpracy pomiędzy Gminami Wijewo a Gmina Plebanówka,   
    3/  zmiany do wieloletniej prognozy finansowej ,
    4/  zmiany w budżecie gminy na 2013 rok,
    5/  określenia stawki opłaty targowej oraz sposobu jej poboru,
    6/ poboru podatku w drodze inkasa, ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso,
9. Zapytania i wolne wnioski.
10. Odpowiedzi i interpelacje i zapytania.
11.  Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom  XXXII  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Wijewo  Pan  Stanisław 
Kasperski. Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad. Poddał pod glosowanie zmiany 
jakie zostały dokonane w porządku posiedzenia  a nie zostały uwzględnione w zawiadomieniu. 
Wobec braku uwag i innych propozycji zmian poddał porządek obrad pod głosowanie, który został 
przyjęty jednogłośnie.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  15  obecnych  jest  14  radnych  wobec  czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. pkt. 2

Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada przebiegowi 
obrad i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyższego zaproponował,  aby 
protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie.



Ad. pkt.  3

Wójt  Pan Ireneusz Zając  –  poinformował,  że  zaawansowanie  prac  na budowie  jest  zgodne z 
planem. Prowadzone są pracy głownie ziemne. Powstały pewne kłopoty z wysokim poziomem 
wody. Wykonanie prac przy budowy kanalizacji  etapu I wynosi ok. 50 %. Oczyszczalnia będzie 
przerabiać 1000 m3 na dobę w dwóch komorach po 500 m3. Docelowo obiekt będzie gotowy na 
przyjęcie ścieków od 4700 osób. Długość sieci kanalizacyjnej  to 14 450 m.. Na terenie Wijewa 
projekt przewiduje przyłączenie 225 gospodarstw. Uruchomienie oczyszczalni stworzy możliwość 
dowozu ścieków z innych miejscowości co obniży koszty wywozu. Kanalizacja podciśnieniowa jest 
najkorzystniejszą dla naszej gminy ze względu na poziom wód.
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – stwierdził, że przy budowie kanalizacji grawitacyjnej 
kłopotu z woda byłyby jeszcze wiesze, ponieważ wykopy byłyby znacznie głębsze.
Zgodnie  z postanowieniami komisji  członkowie  Rady oraz zaproszeni  goście pojechali  na plac 
budowy oczyszczalni ścieków w Wijewie, gdzie zapoznano się z planami oraz aktualna sytuacja 
i zaawansowaniem prac.

Ad. pkt. 4

Radny Pan Henryk Rygusik  - zgłosił interpelacje w sprawie 
1/  szerszego wykoszenia traw przy moście na granicy ze Sławą  Wysokie trawy 
    ograniczają widoczność
2/  potrzeby wyczyszczenia studzienek kanalizacji deszczowej w miejscowości Potrzebowo,
3/  utwardzenia dróg polnych, kiedy będzie dostępny materiał na utwardzenia.
Radny  Pan  Radosław  Zamiatała  –  zgłosił  sprawę  uporządkowania  kupek  piachu  na  drodze 
wojewódzkiej powstały w wyniku sprzątania pobocza przez ZDW . 
Radny  Pan  Stanisław  Kasperski  –  zwrócił  uwagę  na  potrzebę  uporządkowania  spraw 
własnościowych i zalegalizowania  ul. Zielonej w Wijewie,

Ad. pkt. 5
 
Sprawozdanie  z  pracy  i  urzędu  w  okresie  miedzysesyjnym  złożył  Wójt  Pan  Ireneusz  Zając 
poinformował, że: 
20.06 – uczestniczył w ogólnopolskiej Kongresie Współpracy Lokalnej w którym uczestniczyli 
    lauraci konkursu „najlepiej zarządzana gmina” gdzie zajęliśmy  10 miejsce.
21.06 -  dzień wodnika, pracownicy wodociągów obchodzili swoje święto,
23.06 – odbyły się gminne Zawody Sportowo pożarnicze, gdzie uczestniczyło 130 strażaków  
    Był to pokaz sprawności naszych strażaków,
25.06 -  odbyło się spotkanie robocze Lokalnej Grupy Działania – Rybackiej w Bojadłach. Ustalony 
został  statut  co  pozwoliło  na  podjęcie  działań  rejestracyjnych  grupy.  Wielkość  pozyskanych 
funduszy  zależy  od   rybackości  czyli  ilości  osób  przypadających  na  1000  mieszkańców 
pracujących w rybactwie. 
26.06 – podpisaliśmy wspólnie z Panią Skarbnik aneks do umowy na dofinansowanie budowy 
placu zabaw w związku z przesunięciem terminu realizacji,
29.06  –  odbyła  się  cykliczna  impreza  „WIANKI”  gdzie  odbył  się  pokaz  laserowy.  Ocena  i 
ewentualne uwagi należa do  państwa radnych i mieszkańców.
02.07 – otrzymaliśmy informacje na temat zakwalifikowania się Szkoły Podstawowej w Wijewie do 
programu  E-szkoła,
04.07 – strażacy z naszej gminy uczestniczyli w obchodach odpustowych poświęconym strażakom 
w Wieleniu,
07.07 – GKS Brenewia  zorganizował Gminny Dzień Sportu,
13-14.07  –  odbyła  się  WIJEWIADA.  Impreza  z  nowymi  pomysłami  –  ocenę  zostawiam 
mieszkańcom,
19.07 – uczestniczyłem w obchodach święta policji w Lesznie,
21.07 – odbyło się pasowanie Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych w ośrodku wypoczynkowym 
TPD na terenie Brenna Ostrowa. Jest to impreza promująca gminę Wijewo.
25.07 – mieliśmy kontrole SANEPIDY na plaży w Brennie. Ocena była bardzo pozytywna. Dobre 
wrażenie zrobiły ubikacje i przebieralnie,
26.07 – zgłosili się mieszkańcy ul. Lipowej z wnioskiem o rozbudowę linii wodociągowej



27.07 -  odbyła się dyskoteka pod gwiazdami zorganizowana przez GOK,
03-04.08 – wystąpił nieprzyjemny incydent dot. posądzenia nas o zatruwanie wód gminy Sława 
rzekomymi ściekami z naszej  oczyszczalni.  Zanieczyszczenie wód było  spowodowane obfitymi 
opadami i spływem wód z pół. W sprawie nielegalnych kontroli służb gminy Sławy wystosowałem 
odpowiedni protest.
7.08  –  spaliły  się  zabudowania  gospodarskie  w Brennie,  podziękował  strażakom  za  sprawną 
akcję,
10.08. – odbyły się dożynki wiejskie w Wijewie,
13.08  –  przeprowadziłem rozmowę  z  Panią  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  sprawie   dodatkowych 
godzin nauczania matematyki i języka polskiego,
14.08 – spotkaliśmy się z rodzicami których dotyczy likwidacja  oddziału specjalnego w Brennie.
 Zapewniliśmy  kontynuacje  nauki  w  szkołach  specjalnych.  tj.  w  Rydzynie  lub  Lesznie,  gdzie 
dojazd  byłby  finansowany wspólnie  z  powiatem.  Rodzice  zdecydowali  jednak o dalszej  nauce 
swoich dzieci 3we Wschowie,
16.08  –  podpisałem  protest  -  przeciw  opłatom  pobieranym  przez  gminy  na  funkcjonowanie 
przedszkoli – firmowany przez Związek Miast i Gmin Polskich. Dofinansowanie ma być w formie 
dotacji co będzie ograniczało możliwości ich wydatkowanie.
17.08 - odbyły się dożynki wiejskie w Zaborówcu i Przylesiu,
18.08 -  odbyła się zawody wędkarskie o puchar Wójta. Uczestniczyło  59 wędkarzy.

   19.08 – posiedzenie odbyły komisje stałe Rady Gminy,
   20.08  –  przyjąłem  kilku  rodziców,  którzy  prosili  o  dofinansowanie  dojazdu  dzieci  do  szkoły 

specjalnej we Wschowie,
   21.08  –  rozmawiałem  z  Panem  Mirosławem  Kędziora  –  zaprosił  mieszkańców  Gminy  na 

„SZANTY” – festiwal piosenki żeglarskiej do Boszkowa.
  

 Ad. pkt. 6

Informacje  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  2013  roku  złożył  Wójt  Pan  Ireneusz  Zając. 
Stwierdził. Że wykonanie za I półrocze nie jest adekwatne do wykonania za cały rok ponieważ  w I 
półroczu  przygotowuje  się  dopiero  i  załatwia  wiele  spraw,  które  nie  maja  odzwierciedlenia  w 
budżecie. Na koniec półrocza wykonanie wydatków i dochodów w dziale inwestycje jest niskie, 
kształtuje  się  na poziomie  37  –  38  % ponieważ  inwestycje  dopiero  się  rozpoczęły  i  nie  było 
potrzeby  zaciągania pożyczki oraz płacenia  należności.
Należy stwierdzić,  że gmina jest  w dobrej  kondycji  finansowej,  takim wskaźnikiem jest  wysoki 
procent wykonania dochodów z podatku od osób fizycznych i prawnych - 49,68 %. 

Do treści informacji nie wniesiono dodatkowych zapytań.
Informacja stanowi zał. Nr 4

Ad. pkt.  7

Pani Dorota Wolniczak – Dyrektor Samorządowego Przedszkola w Wijewie poinformowała, że do 
przedszkola na rok szkolny 2013/2014 złożono 200 podań. W tym: 57 – 6 latków, 54 -5 latków, 
54 – 4 latków, 30 -3 latków i  2 -2,5 latków.
 Wszystkie  dzieci 6 i 5 letnie będą realizowały obowiązek przedszkolny. Łączna liczba to 110 
dzieci przy 125 miejscach w przedszkolu. Sytuacja ta spowodował, że wszystkie sale byłyby zajęte 
a wiele dzieci nie uzyskało by przyjęcia do przedszkola. Adaptacja dodatkowego pomieszczenia 
było najlepszym rozwiązaniem. Podziękowała Wójtowi i Radzie Gminy za przekazane fundusze na 
adaptacje. Podkreśliła, że sala będzie wykorzystana ponieważ obecnie mamy wyż demograficzny. 
Poza adaptacją nowego pomieszczenia wymieniono okna w jednej z sal, dokonano przeniesienia 
szatni  i urządzono  pokój  socjalny  dla  pracowników.  Od  września  będzie  funkcjonowało  8 
oddziałów w tym jeden 9  godzinny,  5 6-godzinnych  i  2  oddziały  5  godzinne  – popołudniowe. 
Pozostało 6 wolnych miejsc. Przedszkole zatrudnia następującą kadrę: 9 pedagogiczne 2 etaty 
niepełne logopedy i katechety, 2 pracowników administracji i 8 etatów obsługi. 
Wójt  Pan  Ireneusz  Zając  –  utworzenie  dodatkowego  oddziału  spowoduje  zwiększenie  kadry 
pedagogicznej. Jakie jest zabezpieczenie finansowe na dodatkowe etaty.



Pani Dyrektor Dorota Wolniczak – dotychczasowa kadra ciągle się dokształca. Obecna sekretarka 
uzyskała  kwalifikacje  na nauczyciela,  natomiast  na jej  miejsce oraz pomocy nauczyciela  będą 
zatrudnione  osoby z biura pracy co zmniejszy koszty,

Dyrektor  Zespołu  Szkół  w Brennie Pani  Dorota Wolniczak – w porównaniu  do roku ubiegłego 
będzie  10  oddziałów  o  2  mniej,  przy  tylko  9  uczniów  mniej.  Nie  będziemy  prowadzić  klasy 
specjalnej pomimo, że w gimnazjum i w szkole zawodowej łącznie mamy 6 osób z orzeczeniami o 
upośledzeniu lekkim.
Kadra nauczycielska zmieniła się ponieważ odeszła zastępca dyr. awansując na dyrektora szkoły 
w Mochach. , na jej miejsce proponuje się Panią Barbarę Wilińską. Zwróciliśmy się do Pana Wójta 
o  dodatkowe  godziny  języka  polskiego  w  celu  wyrównania  różnic  programowych  pomiędzy 
podstawowa  a  gimnazjum.  Coraz  więcej  jest  dzieci  posiadające  orzeczenia  co  wymaga 
organizowania  dodatkowych  zajęć  wyrównawczych.  Od  września  obowiązują  nowe  wymogi  w 
nauczaniu informatyki, każdy uczeń musi pracować na sowim komputerze. Sprzęt jest już wiekowy 
wymaga wymiany, należy zastanowić się nad wymianą.
Remontu wymagają okna, które podczas opadów przeciekają i zalewają klasy. Niebezpieczna były 
uczniów są okna w starej szkole. Gdzie wymieniono 3 sztuki. Zalecenia pokontrolne zobowiązały 
nas do założenia  drabinek przeciwśnieżnych oraz umycie dachu na sali gimnastycznej co zostało 
już wykonane. Poprosiła  radę jakiekolwiek środki umożliwiające wykonanie najpilniejszych prac 
remontowych.  Posiadamy problemy kadrowe  ze względu  na  liczne  zwolnienia.  Staramy sobie 
poradzić we własnym zakresie lub zatrudniając stażystów.
Zaprosiła na uroczystości i poprosiła o pomoc w organizacji obchodów 10 lecia nadania imienia 
szkole. 
Wójta Pan Ireneusz Zając – w budżecie gminy na 2014 rok należy  wygospodarować pieniądze na 
poprawę estetyki zewnętrznej-elewację szkół połączona z termoizolacja oraz wymianę okien.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wijewie Pan Andrzej Siekierski przedstawił informacje na temat 
przygotowania do roku szkolnego 2013/2014. 
Informacja stanowi zał. Nr 5 do protokołu.

Po wysłuchaniu informacji  przewodniczący obrad zarządził przerwę

Ad. pkt. 8

Po przerwie Przewodniczący rady gminy przedstawił projektu uchwał w sprawach:”

    1/ projekt uchwały w sprawie zmian Gminnego Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
    Problemów  Alkoholowych na terenie gminy Wijewo w 2013 roku przedstawił przewodniczący 
    obrad.
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XXXII/230/2013  w  sprawie  zmian  Gminnego  Programie 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  na terenie  gminy Wijewo w 2013 roku. 
podjęta została  jednogłośnie,
Uchwała stanowi załącznik Nr 6

    2/ projekt uchwały w sprawie podjęcia partnerskiej współpracy pomiędzy Gminami Wijewo 
    a Gmina Plebanówka, przedstawił przewodniczący obrad. 
Wyjaśnił, że gmina Plebanówka nie złożyła jeszcze deklaracji o chęci wspólpracy. Podejmując ta 
uchwałę liczymy na pozytywna odpowiedz.
Do treści projektu nie wniesiono zapytań.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XXXII/231/2013  w  sprawie  podjęcia  partnerskiej  współpracy 
pomiędzy Gminami Wijewo a Gmina Plebanówka podjęta została  jednogłośnie,
Uchwała stanowi załącznik Nr 7

    3/  projekt uchwały w sprawie zmiany do wieloletniej prognozy finansowej przedstawił
        przewodniczący obrad.,
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik -  wyjaśniła, że dokonuje się zmian w zał. Nr 1 który otrzymuje nowe 
brzmienie,  obejmuje  zmiany  bieżące  dochodów  i  wydatków  oraz  dochodów  i  wydatków 
majątkowych oraz aktualizację kwot dokonywanych w okresie międzysesyjnym.



Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XXXII/232/2013  w  sprawie  zmiany  do  wieloletniej  prognozy 
finansowej podjęta została  jednogłośnie,
Uchwała stanowi załącznik Nr 8
    4/   projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  w  budżecie  gminy  na  2013  rok,  przedstawił 
przewodniczący obrad.
Skarbnik  Pani  Elżbieta  Wolnik  –  poinformowała,  że   projekt  obejmuje  dokonanie  zwiększenia 
dochodów i wydatków o kwotę 17 100 zł. Zmiany dochodów dotyczą: przyjęcia kwot odsetek płaty 
za wyrządzone szkoły stosunku do urzędu,   koszty upomnie4ń,  opłaty eksploatacyjnej,,  zwrot 
kosztów dojazdu do szkoły.
Zmiany wydatków dotyczą: zakupu usług melioracyjnych, zmniejszenia czynszu za pomieszczenia 
straży, zmniejszenia rezerwy ogólnej z przeznaczeniem na remont przedszkola, ujęcie środków na 
budowę  bazy  sportowo-rekreacyjnej  w  Przylesiu  i  Potrzebowie.,  zmniejszenie  środków  na 
oświetlenie  uliczne,  wykonania  dokumentacji  zagospodarowania  terenu  przy  byłej  szkole 
w Potrzebowie,  ponadto  ujęto  opłaty  za  zajęcie  pasa  drogowego  związanego  z  budową 
kanalizacji,
Przewodniczący obrad zwrócił się o wyjaśnienie sprawy opłaty za zajęcie pasa drogowego.
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik - otrzymaliśmy ze Starostwa decyzję o naliczeniu opłaty.  Każda 
inwestor prowadzący inwestycje na drogach powiatowych zobowiązany jest do uiszczenia opłaty 
za zajęcia pasa drogowego.
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXII/233/2013 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2013 rok 
podjęta została  jednogłośnie,
Uchwała stanowi załącznik Nr 9

    5/   projekt  uchwały w sprawie  określenia stawki  opłaty targowej  oraz sposobu jej  poboru, 
przedstawił przewodniczący obrad.
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXII/234/2013 w sprawie określenia stawki opłaty targowej oraz 
sposobu jej poboru podjęta została  jednogłośnie,
Uchwała stanowi załącznik Nr 10

    6/  projekt  uchwały  w  sprawie  poboru  podatku  w  drodze  inkasa,  ustalenia  inkasentów  i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso, przedstawił przewodniczący obrad.
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXII/235/2013 w sprawie poboru podatku w drodze inkasa, 
ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso,
 podjęta została  jednogłośnie,
Uchwała stanowi załącznik Nr 11

Ad. pkt. 9

Sołtys Pani Barbara Wojciech – zostałam powiadomiona przez przedstawiciela ZDP o planowanej 
     naprawie mostu przed Potrzebowem. Zwróciła się o informacje kiedy będą prowadzone prace.
Prezes OSP Pan Stanisław Wolniczak – poinformował o organizowanym w środę wyjeździe do 
Górki Duchownej i zaprosił do udziału.
Sołtys Pan Marian Białas 
1/ w imieniu najmłodszych podziękował za  wybudowanie placu zabaw,
2/ podziękował za udrożnienie ul. Leszczyńskiej,
Przewodniczący Pan Stanisław Kasperski – zwrócił  się z zapytaniem na jakim etapie jest plan 
zagospodarowania części zachodniej we Wsi Wijewo,
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – poinformował, że plan jest wyłożony do konsultacji do 
końca  miesiąca.  Jeśli  nie  będzie  uwag  to  w  październiku  możemy  przygotować  uchwałę  o 
zatwierdzeniu planu.
Radny Pan Edwin Wojciech – prace wykopaliskowe przy oczyszczalni będą trwały jeszcze z 2 
miesiące. Czy planuje się czyszczenie rowu odprowadzającego wodę.



Ad. pkt. 10

Na zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając
1/ wykoszenie traw przy drogach tak jak i pry moście w Potrzebowie zgłosimy do ZDP w Lesznie
2/ zgłosimy przegląd wszystkich studzienek na terenie gminy,
3/ obecnie mamy zamówione 200 ton gruzu dachówkowego na utwardzenie dróg polnych. Jeśli 
dostawa będzie się odwlekało w czasie to postaramy się o coś innego. W pierwszej kolejności 
będziemy utwardzać drogi prowadzące do miejscowości. Jeśli coś zostanie to przeznaczymy to na 
drogi polne.
4/ sprzątanie piachu przy 305 zgłosimy do ZDW w Nowym Tomyślu,
5/ ul.  Zielona może zostać zalegalizowana po uregulowaniu prawa własności i  przejęciu przez 
gminę,
6/ naprawa mostu przed Potrzebowem ma być zrobiona w tym roku. Prawdopodobnie  rozpoczną 
po niedzieli ze względu na dożynki w Potrzebowem. 
7/  z  powodu  braku  spółki  wodnej  z  rowami  odprowadzającymi  wodę  będzie  coraz  większy 
problem. Melioracja szczegółowa należy do zadań Starosty. W ostateczności poprosimy powiat 
aby  te  rowy  wyczyścił  i  obciążył  rolników  kosztami  prac.  Postaramy  się  udrożnić  rów 
odprowadzający wodę z oczyszczalni przy udziale gminy. Sprawdzimy z Sołtysem jakie prace są 
wymagane.
Przewodniczący Pan Stanisław Kasperski – zaproponował aby rów odprowadzający wyczyścić jak 
najprędzej aby odwodnić łąki i pola i umożliwić rolnikom prace polowe. Rów jest zarośnięty a woda 
z budowy oczyszczalni będzie pompowana  jeszcze przez 2 miesiące .

Ad. pkt. 11

Przewodniczący obrad wobec braku dalszej dyskusji uznał porządek posiedzenia za wyczerpany 
podziękował za udział i zakończył obrady.

Na tym posiedzenie zakończono.

Przewodniczący
Rady Gminy Wijewo

Stanisław Kasperski


